
1 
 

Protokół 

z XLIX sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 20 czerwca 2023 r.  

XLIX sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadziła Przewodnicząca 

Rady Gminy Pawłowice Bogusława Pietrek. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 1 

Otwieram 49 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana online 

oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać danych osobowych. 

Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy 

Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy  

o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ustęp 3 ustawy o dostępie do informacji 

publicznej. Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można 

znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą  

w sesji, witam Wójta, Zastępcę Wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych. 

Witam sołtysów, radnych powiatowych, Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach. 

Witam mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez transmisję. Proszę radnych  

o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam, że w obradach uczestniczy  

15 radnych.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad. 2 

Przedstawię teraz porządek sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLVIII sesji z dnia 30 maja 2023 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie Raportu o stanie gminy: 

1) debata nad raportem, 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Pawłowice. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2022 rok: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pawłowice za 2022 rok  

oraz informacji o stanie mienia komunalnego, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

3) dyskusja, 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

9. Absolutorium za 2022 rok: 

1) przedstawienie informacji Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli,  
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2) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice  

za rok 2022.                

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2023-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie konkursu dla najlepszych absolwentów klas programowo 

najwyższych poszczególnych typów szkół zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium dla szczególnie uzdolnionych 

studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów 

pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

w Warszowicach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectw Krzyżowice i Pniówek 

w gminie Pawłowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa Pawłowice 

w gminie Pawłowice obejmującego obszar przy ul Spacerowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa Pawłowice w gminie 

Pawłowice obejmującego fragment obszaru pomiędzy ul. Spacerową a ul. Wyzwolenia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice nr XLIII/430/2022 

z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na 

ławników.  

22. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad? 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Ja wnoszę propozycję o zmianę porządku obrad, a mianowicie po punkcie 11 dodać punkt 

12 o udzieleniu pomocy finansowej powiatowi pszczyńskiemu na realizację zadania 

przebudowa dróg powiatowych w sołectwie Krzyżowice. Następne punkty się przesuną o 1, 

tak, że porządek obrad zakończy się na 25 punkcie. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Czyli poddamy pod głosowanie wniosek Pana Wójta. Wprowadzenie punktu 12 podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi pszczyńskiemu na realizację 

zadania inwestycyjnego przebudowa drogi powiatowej w sołectwie Krzyżowice. Proszę  

o przegłosowanie wniosku.  
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Czyli jednogłośnie podjęto decyzję o zmianie w porządku obrad. Wprowadzamy punkt 12. 

Pozostałe punkty otrzymują w kolejności odpowiednio punkt. Czyli przystępujemy do 

dalszej części obrad. Pozwolę sobie usiąść.  

Ad. 3 

Zatwierdzenie protokołu z 48 sesji z dnia 30 maja 2023 roku. Projekt protokołu radni mieli 

udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP-ie, nie wpłynęły żadne poprawki  

w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

Ad. 4 

Wiceprzewodniczącego Rady Pana Grzegorza Cyrulika proszę o odczytanie wykazu pism 

jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Dziękuję, wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 

30 maja 2023 roku do 20 czerwca 2023 roku: 1) Raport o stanie Gminy Pawłowice za rok 

2022, 2) wniosek o zmianę zapisów w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego gminy Pawłowice, 3) zaproszenie na warsztaty organizowane przez 

Stowarzyszenie Rybackie Żabi Kraj, 4) pismo mieszkańców Pielgrzymowic w temacie 

kosztów ogrzewania, 5) opinia Rady Sołeckiej Warszowic w sprawie nadania nazwy ulicy 

Dworcowej i 6) odpis wyroku w sprawie skargi Wojewody Śląskiego na uchwałę  

w przedmiocie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję.  

Ad. 5 

W punkcie 5 proszę Pana Wójta lub Panią Wicewójt o informację z działalności 

międzysesyjnej. 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dzień dobry, Szanowni Państwo przedstawię sprawozdanie z działalności Urzędu Gminy 

oraz jednostek organizacyjnych w okresie międzysesyjnym to jest od 30 maja do dnia 

dzisiejszego czyli do 20 czerwca. W okresie międzysesyjnym wykonanie budżetu gminy  

na 31 maja: dochody wykonano w wysokości 62 278 000 zł co stanowi 49,7 % planu, 

wydatki wykonano w wysokości 55 062 000 zł co stanowi 36, 6% planu. Zadłużenie gminy 

na dzień 19 czerwiec z tytułu pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej to 2 518 800 zł. W Referacie Podatków i Opłat w okresie 

międzysesyjnym wystawiono 115 upomnień z tytułu zaległości w zapłacie drugiej raty 

podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. Termin płatności upływał 15 maja. 

Przekazano również do urzędów skarbowych 63 tytuły wykonawcze dotyczące zaległości  

z tytułu drugiej raty podatku. W Referacie Gospodarki Przestrzennej Geodezji i Mienia  

31 maja został ustalony najemca lokalu użytkowego położonego na targowisku  

w Pawłowicach przy Zjednoczenia 77a. Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Bielsku-

Białej postanowieniem utrzymało w mocy zaskarżone przez Jastrzębską Spółkę Węglową 

postanowienie Wójta Gminy Pawłowice w przedmiocie negatywnego uzgodnienia wniosku 

spółki o udzielenie koncesji na wydobycie węgla kamiennego i metanu jako kopaliny 

towarzyszącej z części złoża Żory - Warszowice. Wpłynął również do Urzędu Gminy wniosek 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej KWK Borynia - Zofiówka - Bzie o ujawnienie 

udokumentowanego złoża węgla kamiennego Żory - Warszowice w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. W zakresie oświetlenia drogowego zadania projektowe, 

które są w trakcie realizacji: zadania projektowe są generalnie wszystkie w trakcie realizacji 

a w zakresie zadań, które są realizowane w terenie to dokonano odbioru odcinków 

oświetlenia drogowego przy ulicy Ruptawskiej w Pielgrzymowicach oraz bocznej  

od ul. Śląskiej w Krzyżowicach. Roboty te były finansowane w ramach funduszu sołeckiego. 
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W zakresie inwestycji drogowych: zadania projektowe również są w trakcie realizacji  

w biurach projektowych a zadania budowlane w terenie realizowane to przebudowa ulicy 

Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej w Jarząbkowicach oraz zadanie tzw. 

elektromobilność, czyli realizacja wielu punktów przesiadkowych na terenie naszej gminy  

- wykonawca wznowił prace naprawcze i uzupełnieniowe celem usunięcia usterek  

i ostatecznego odbioru obiektów. Prace na drogach innych zarządców dróg na terenie 

gminy: to przede wszystkim budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej na terenie ulicy 

Wyzwolenia w Pawłowicach na odcinku od skrzyżowania z ulicą Zapłocie do skrzyżowania 

z ulicą Szybową i tutaj wykonawca zgłosił już gotowość do odbioru. Kolejne zadanie  

to poprawa bezpieczeństwa powodziowego poprzez przebudowę systemu odwodnienia 

centrum Pawłowic, zakończono budowę kanalizacji deszczowej. Do końca lipca zostanie 

odtworzona nawierzchnia asfaltowa na tym zadaniu. Kolejne zadanie to przebudowa drogi 

powiatowej ulicy Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach i tutaj został przekazany plac 

budowy wykonawcy robót. Zadanie to prowadzi Powiatowy Zarząd Dróg w Pszczynie przy 

dofinansowaniu ze środków w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości  

3 milionów zł. Pozostałe środki w wysokości 1 230 000 zł zapewniają gmina Pawłowice  

i powiat pszczyński. Realizacja zadania zakończy się w połowie przyszłego roku. W zakresie 

inwestycji kubaturowych: na etapie projektowania jest budowa skateparku  

w Warszowicach pierwszy etap oraz przebudowa sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej 

w Warszowicach. Prace kubaturowe budowlane w trakcie realizacji to przede wszystkim 

budowa Domu Ludowego ze strażnicą w Krzyżowicach, budowa akustycznej ścieżki 

sensorycznej na terenie placu zabaw w Jarząbkowicach oraz zagospodarowanie terenu  

w Pawłowicach przy ulicy Biskupa Pawłowskiego na które otrzymaliśmy jeszcze 50 000  

z darowizny z Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej. Kolejne zadanie to przebudowa 

przyłącza kanalizacji sanitarnej przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach.  

W zamówieniach publicznych postępowania przetargowe ogłoszone: to mamy zakup 

energii elektrycznej, remont dachu Szkoły Podstawowej w Warszowicach, przebudowa 

placu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Golasowice oraz dostawa żywności dla Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Pawłowicach. Ogłoszono również zapytanie ofertowe  

na wykonanie zadania przebudowy instalacji wody użytkowej oraz hydrantowej w Szkole 

Podstawowej Pielgrzymowice. Postępowania na etapie rozstrzygnięcia to zakup samochodu 

dla OSP Warszowice, gdzie została złożona oferta za kwotę 1 470 000 zł. Do 28 sierpnia 

upływa termin związania z ofertą i podpisania umowy. Modernizacja pokrycia dachu w hali 

sportowej i krytej pływalni Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach  

oraz termomodernizacja Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach te dwa przetargi 

w bieżącym tygodniu po dzisiejszej sesji zostaną rozstrzygnięte i zostanie podpisana 

umowa. W zakresie zadań wodociągowo-kanalizacyjnych w zamówieniach publicznych  

12 czerwca nastąpiło otwarcie ofert na przebudowę oczyszczalni mechaniczno-biologicznej 

Pniówek - Krzyżowice. Aktualnie trwa weryfikacja złożonych ofert. W ramach inwestycji 

trwa realizacja zadania poprawa bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy 

Pawłowice oraz w trakcie jest przebudowa i remont stacji uzdatniania wody  

w Golasowicach. Ponadto w zakładzie Wodociągów Pawłowickich rozpoczęto procedurę 

opracowania wniosku a zatwierdzenie taryf za zbiorowe dostarczanie wody i odprowadzanie 

ścieków. Ponadto w ramach promocji picia wody kranowej pracownicy Wodociągów 

Pawłowickich wzięli udział w organizowanych na terenie gminy festynach i imprezach. Na 

bieżąco usuwane są awarie na sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. W Gminnym Zespole 

Komunalnym w okresie międzysesyjnym wykonano prace remontowe altan w sołectwie 

Jarząbkowice, Pniówek i Krzyżowice. Wyremontowano bariery drogowe w ciągu ulicy 

Powstańców w Pielgrzymowicach. Dokonano rozliczenia sezonu grzewczego na lokalach 

mieszkalnych, wysadzono kaskady donic kwiatowych i rozwieziono po sołectwach Pniówek, 

Osiedle i Pawłowice. Przejęto również do pielęgnacji nowo wybudowane rondo na drodze 

powiatowej w Krzyżowicach. Trwają pracę w zakresie pielęgnacji zieleni i nasadzeń  

na skwerach i terenach zielonych na terenie całej gminy. Prowadzonych jest szereg 

cyklicznych działań przez zespół komunalny. W Referacie Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

został złożony przez Zespół Szkolno-Przedszkolny w Golasowicach projekt Eco Zagajnik  

u Kornela, przy współpracy oczywiście z tym referatem i wniosek ten otrzymał  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dofinansowanie  

w kwocie 69 225 zł. Otrzymane dofinansowanie stanowi 80% kosztów kwalifikowanych 

realizacji projektu. Rozstrzygnięto również przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów 
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za okres od 1 lipca 2023 roku do 30 czerwca 2024. Trzy działające na terenie gminy spółki 

wodne podpisały już umowy na dofinansowanie: konserwację i dwukrotne wykoszenie 

rowów melioracyjnych na całkowitą kwotę 118 000 zł. W Ośrodku Pomocy Społecznej 

otrzymano darowiznę na realizację przedsięwzięcia 'Razem łatwiej' w wysokości 20 000 zł 

pochodzącą z Fundacji JSW na działania grupy wsparcia dla opiekunów osób 

niepełnosprawnych. Otrzymano również dotację w kwocie 48 600 zł na realizację programu 

Korpus Wsparcia Seniorów. Zakończyła się również edycja 'Szkoły dla rodziców', której 

ideą było podnoszenie kompetencji wychowawczych rodziców zwłaszcza tych, którzy mają 

problemy w wykonywaniu swojej funkcji rodzicielskiej. Był to cykl spotkań prowadzonych 

przez psychologa. Dnia 31 maja bieżącego roku pracownicy ośrodka zorganizowali dzień 

otwarty w Placówce Wsparcia Dziennego 'Różowe Okulary' mieli możliwość zapoznania  

się z ofertą edukacyjną i zasadami funkcjonowania placówki. Ośrodek Pomocy Społecznej 

udziela wsparcia osobom starszym i niepełnosprawnym w formie usług opiekuńczych 

świadczonych w miejscu zamieszkania. Ośrodek w postępowaniu ofertowym wyłonił firmę, 

której powierzył świadczenie podstawowych usług opiekuńczych dla mieszkańców gminy. 

Ponadto kontynuowane są cykliczne działania w ośrodku. W zakresie spraw obywatelskich 

31 maja podpisano umowę na realizację 11 warsztatów dla uczniów dotyczących 

profilaktyki uzależnień, empatii, otwartości a także przeciwdziałania przemocy. 19 czerwca 

wysłano do Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji Program profilaktyki 

zdrowotnej w zakresie profilaktyki zaburzeń depresyjnych wśród dzieci i młodzieży.  

Do 22 czerwca trwają zajęcia pozalekcyjne z programem profilaktycznym, które  

są realizowane w szkołach na terenie gminy. 16 czerwca ogłoszono konkurs na realizację 

zadań z zakresu przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym. Składanie ofert 

upływa 10 lipca. Trwa również realizacja Programu profilaktyki zdrowotnej pod nazwą 

Program zapobiegania nadwadze i otyłości wśród dzieci w wieku przedszkolnym.  

14 czerwca odbył się trening stałego dyżuru w Urzędzie Gminy, ćwiczenia te zostały 

zaplanowane przez Wojewodę Śląskiego i odbywały się na terenie całego Województwa 

Śląskiego. 6 czerwca na poligonie w Pawłowicach odbyły się Gminne zawody sportowo-

pożarnicze, w których udział wzięło 11 drużyn OSP z Gminy Pawłowice. W Gminnym 

Zespole Oświaty 30 maja przeprowadzono konkursy na Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Pawłowicach oraz Publicznego Przedszkola nr 1 w sołectwie Pawłowice. 

Trwają nabory do 7 oddziałów w Zespole Szkół Ogólnokształcących. Publiczne Przedszkole 

w Warszowicach otrzymało darowiznę na zakup i montaż klimatyzacji w publicznym  

w przedszkolu, w salach dla dzieci i w pomieszczeniach biurowych. Otrzymana kwota  

to 20 000 zł. Ponadto Zespół Szkół Ogólnokształcących otrzymał również darowiznę  

z Jastrzębskiej Spółki na doposażenie pracowni ślusarskiej do kształcenia w zawodzie 

technik mechanik w klasie patronackiej w kwocie 42 000 zł. W Gminnym Ośrodku Sportu 

17 maja odbył się Turniej piłkarski w ramach Pucharu sołectw. 18 maja odbył się rodzinny 

rajd rowerowy natomiast 19 czerwca odbyła się impreza kończąca sezon szkoleniowy  

w Akademii tenisa ziemnego. Trwają zapisy na wakacyjne sportowe półkolonie z Gminnym 

Ośrodkiem Sportu dla dzieci w wieku od 6 do 12 roku życia. Zakończyły się również 

elektroniczne zapisy na Runmageddon, który odbędzie się 24 czerwca na poligonie 

strażackim w Pawłowicach. Do tej pory swój udział zgłosiło ponad 370 osób. Trwają również 

zapisy na Bieg pawłowicki. Limit zapisów do biegu w sztafecie został już osiągnięty. Gminny 

Ośrodek Sportu otrzymał również darowiznę na realizację biegu z Fundacji Jastrzębskiej 

Spółki Węglowej w kwocie 15000 zł. Ponadto trwają również intensywne prace budowlane 

związane z realizacją drugiego etapu modernizacji lodowiska. W Gminnej Bibliotece 

Publicznej w okresie międzysesyjnym odbyło się spotkanie członków Klubu Miłośników 

Historii. W dniach od pierwszego do 7 czerwca obchodzony był 22 Ogólnopolski Tydzień 

czytania dzieciom. Zorganizowana wiele zajęć, warsztatów, konkursów dla najmłodszych. 

Filia Golasowice dołączyła również do akcji 'Tata czyta'. Biblioteka pozyskała następujące 

środki zewnętrzne: Grand w wysokości 20 000 zł na zakup literatury dziecięcej  

i młodzieżowej, 5000 zł z narodowego Centrum Kultury w ramach Programu Kultura 

Interwencje oraz 6000 zł z Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej na wydanie publikacji 

dotyczącej historii Pawłowic. Ponadto biblioteka podpisała porozumienia z Biblioteką Śląską 

dotyczące zakupu kodów dostępu do platform elektronicznych Legimi oraz Empik 

cieszących się dużym zainteresowaniem wśród czytelników. W okresie międzysesyjnym 

Gminny Ośrodek Kultury zorganizował akcję edukacyjną 'Bezpieczne wakacje'. 16 czerwca 

na poligonie w Jarząbkowicach zorganizowany został po raz pierwszy Ogólnopolski Festiwal 
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Rockowy. Do konkursu zgłosiło się aż 14 zespołów, z czego 8 zostało wyłonionych  

do występu. Impreza otrzymała dofinansowanie z Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej. 

Sezon artystyczny 2022-2023 GOK zakończył koncertem 'Na Finał'. Na scenie 

zaprezentowały się dziecięce i młodzieżowe grupy Gminnego Ośrodka Kultury. W galerii  

na drugim piętrze odbyło się uroczyste otwarcie wystawy prac malarskich powstałych  

na warsztatach plastycznych grupy EDUS. Gminny Ośrodek Kultury wraz z parafią Św. Jana 

Chrzciciela w Pawłowicach zorganizował w ogrodzie parafialnym przy kościele Piknik 

rodzinny. Impreza również była dofinansowana z budżetu gminy. W ramach inicjatyw 

lokalnych zorganizowano szereg imprez w sołectwach. Między innymi festyn sportowo-

rekreacyjny w Jarząbkowicach, festyn z okazji Dnia Dziecka w Pawłowicach, biesiada  

na Pniówku, festyn rodzinny na Pniówku, Dzień Dziecka w Pawłowicach zorganizowany 

przez Stowarzyszenie Mieszkańców Osiedla Pawłowice „Razem” oraz Festyn rodzinny  

w Warszowicach. Ponadto 18 czerwca odbył się w Szkole Podstawowej nr 2 Turniej piłkarski 

dla dzieci dotowany również z budżetu gminy, gdzie organizatorem była Fundacja Kejbi.  

W Referacie Promocji i Integracji Europejskiej zorganizowano otwarcie wodnego placu 

zabaw, które miało miejsce 1 czerwca. Na antenie TVT w ramach magazynu Echa Regionu 

miała miejsce emisja materiału filmowego z Gminy Pawłowice. Opracowano Raport o stanie 

Gminy za rok 2022. Wykonano projekt folderu. Trwa również organizacja Śląskiego Święta 

Karpia, które odbędzie się 25 czerwca w niedzielę o godzinie 15. W zakresie funduszy 

zewnętrznych złożono wniosek o udzielenie dotacji dla zadania przebudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Warszowicach. Wnioskowana kwota dotacji 

celowej na realizację inwestycji to 1 500 000 zł. Ponadto w okresie międzysesyjnym został 

rozstrzygnięty konkurs na stanowisko Dyrektora Publicznego Przedszkola w Pawłowicach, 

Dyrektorką została Pani Bożena Szulik. Został rozstrzygnięty konkurs na Dyrektora Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego, którą została Pani Olga Płonka. Wójt uczestniczył w dorocznej 

konferencji Stowarzyszenia Gmin Górniczych oraz w Konwencie Wójtów powiatu 

pszczyńskiego. 14 czerwca odbyło się zebranie sprawozdawcze w sołectwie Krzyżowice.  

19 czerwca na terenie gminy odbyło się spotkanie z Wojewodą, który wizytował między 

innymi wodny plac zabaw oraz budowę ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach - inwestycje, 

które były dotowane z Rządowego Programu Polski Ład. W poniedziałek 19 również została 

zarejestrowana w KRS Pawłowicka Spółdzielnia Energetyczna. Czekamy jeszcze  

na rejestrację w KOWR. 17 czerwca, w sobotę miał miejsce pożar w sołectwie Jarząbkowice. 

Do akcji ratowniczej przystąpiło 15 jednostek pożarniczych oraz 60 strażaków. W wyniku 

pożaru spłonęły pomieszczenia gospodarcze oraz chlewnie. Udało się uratować połowę 

znajdujących się tam zwierząt. Ponadto w Urzędzie Gminy w okresie międzysesyjnym 

odbywają się na bieżąco dyżury pracownika ZUS-u, pracownika Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego oraz pracownika Kopalni Węgla Kamiennego w zakresie szkód górniczych. 

Dziękuję bardzo. 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę przewodniczących komisji o informację. Jako pierwszą proszę Panią 

Karolinę Szymaniec - Mlicką Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 3 

posiedzenia. A były to posiedzenia wspólne wraz z Komisją Działalności Społecznej. W dniu 

6 czerwca, 13 czerwca oraz w dniu dzisiejszym. 6 czerwca radnym została przedstawiona 

kwestia gospodarki wodno-ściekowej w gminie ze szczególnym uwzględnieniem konstrukcji 

taryf. W obszarze edukacyjnym opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie stypendium  

dla szczególnie uzdolnionych studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania oraz  

w sprawie udzielania stypendium dla uczniów pobierających naukę w szkołach 

zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. Opiniowaliśmy także projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach  

i Jarząbkowicach. Radnym został także przedstawiony temat obciążenia położonej  

w Warszowicach nieruchomości gminnej służebnością przesyłu na czas nieoznaczony  

na rzecz PKP Energetyka. Rozmawialiśmy także na temat wniosku Jastrzębskiej Spółki 
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Węglowej dotyczącego zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w gminie 

Pawłowice. Opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie powołania zespołu  

do zaopiniowania kandydatów na ławników. 13 czerwca z kolei rozmawialiśmy na temat 

wniosku Ochotniczej Straży Pożarnej w Warszowicach w sprawie dofinansowania do zakupu 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego, który wpłynął do Rady Gminy. Tradycyjnie 

już opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej, powróciliśmy do tematów edukacyjnych: 

opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie konkursu dla najlepszego absolwenta klas 

programowo najwyższych poszczególnych typów szkół zlokalizowanych na terenie gminy 

Pawłowice, opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy gminnej 

drodze ulicy publicznej w Warszowicach. Opiniowaliśmy uchwały związane ze zmianą 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice 

oraz uchwały w zakresie zmian w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego, 

opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie udzielenia Panu Wójtowi wotum zaufania. 

Zostały nam także przedstawione sprawozdania z wykonania budżetu oraz wniosek Komisji 

rewizyjnej o udzielenie Panu Wójtowi absolutorium. W dniu dzisiejszym spotkaliśmy  

się jeszcze na komisji w sprawie zaopiniowania zmian w budżecie gminy Pawłowice, 

wieloletniej prognozy finansowej oraz dofinansowania zadań realizowanych przez powiat. 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Zbigniewa Duszę Przewodniczącego Komisji Działalności Społecznej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Komisja Działalności Społecznej w okresie międzysesyjnym obradowała trzykrotnie 

wspólnie z Komisją Gospodarki i Mienia Komunalnego. Tematyka była wspólna, którą 

omówiła Pani Przewodnicząca przed chwileczką. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Panią Helenę Materę Przewodniczącą Komisji rewizyjnej. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Komisja rewizyjna w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Tomasza Żuchowskiego Przewodniczącego Komisji skarg, wniosków 

i petycji. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję. Komisja skarg, wniosków i petycji w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego 

posiedzenia. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Wobec tego przystępujemy do rozpatrzenia zasadniczych punktów dzisiejszej 

sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego wraz z Komisją Działalności Społecznej w dniach 6, 13 i 20 czerwca 

2023 roku. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je 

widoczne w BIP-ie.  

Ad. 7 

Przystępujemy do rozpatrzenia Raportu o stanie gminy. Proszę o zabranie głosu Pana 

Wójta. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo chciałem złożyć Raport za 2022 rok, ale niektóre 

sprawy będą nawiązywały do spraw bieżących, ponieważ mamy już czerwiec, połowa roku 

2023. Szanowni Państwo te materiały radnym zostały przekazane tak jak było tutaj  

w Raporcie międzysesyjnym przekazane, natomiast radni otrzymali, ale również  

i mieszkańcy mają udostępniony na stronie gminy raport o gminie. W związku z tym 

dzisiejsza prezentacja Raportu będzie co nieco skrócona. 4000 takich wydrukowanych 

Raportów w wersji bardziej czytelnej, przyjaznej zostanie rozdzielone po naszych 

rodzinach. Także tutaj nasza promocja jest przygotowana do tego trochę inaczej niż  
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w poprzednich latach. Szanowni Państwo 2022 rok był bardzo owocny dla gminy, dla 

naszych mieszkańców, a mianowicie po raz pierwszy wydaliśmy ponad 40 milionów  

na inwestycje. Na same bieżące remonty niespełna 3 miliony zł, także trochę tych slajdów 

jest. Ponieważ mówiłem, że wszyscy radni otrzymali te informacje a jeszcze również 

otrzymają w ramach swoich rodzin tą wersję książkową, także tutaj tylko częściowo 

zostanie przedstawiona ta informacja o Raporcie. Tak jak już zdążyłem wspomnieć drogi 

chodniki i główna taka droga oczekiwana przez lata to ulica Zapłocie w Pawłowicach 

wykonana w dwóch etapach. Całkowita wartość tej inwestycji prawie 6,5 miliona, natomiast 

tu otrzymywaliśmy dotacje m.in. z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Przebudowa 

kanalizacji deszczowej w Warszowicach również droga wykonana trochę inaczej, bo nie 

było kanalizacji deszczowej to najpierw musiała być kanalizacja deszczowa. Praca 

zakończona. Na następnych slajdach mamy kolejne inwestycje. Budowa chodnika w ciągu 

drogi dojazdowej do Szkoły Podstawowej w Pielgrzymowicach, od strony boiska. Następna 

to jest przebudowa drogi do pól. Tu ulica Myśliwska w Pawłowicach, tu również 

dofinansowanie z budżetu województwa śląskiego 267 400 zł. Inwestycje w trakcie 

realizacji: główna inwestycja z ostatnich lat po Krzyżowicach, to w Pielgrzymowicach ulica 

Podlesie prawie 9 188 000 z Polskiego Ładu co już tu było wspomniane, wizyta m.in. 

naszych parlamentarzystów, Wojewody 5 milionów zł otrzymaliśmy tutaj z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski. Budowa chodnika przy ulicy powiatowej 

Wyzwolenia wspólnie z powiatem budujemy. Również otrzymana dotacja z budżetu gminy 

jak i powiatu pszczyńskiego, zakończone parę dni temu. Poprawa bezpieczeństwa centrum 

powodziowego w Pawłowicach, praca skończona natomiast nawierzchnię jeszcze asfaltową 

trzeba wykonać. Mam nadzieję, że w miesiącu lipcu to się zakończy. Te powodzie, które tu 

mleczarnie i centrum Pawłowic podtapiały, że tego w najbliższym czasie nie będzie. 

Utrzymanie dróg tak ja tu wspomniałem na wstępnie prawie 2,5 miliona. 4 niespełna 

kilometry przebudowaliśmy naszych dróg głównie poprzez sfrezowanie istniejących 

nawierzchni asfaltowych. To jest odczuwalne w każdym praktycznie sołectwie. No to też 

pierwszy raz na taką skalę, ale dzięki przychylności radnym, bo dotacji żadnej żeśmy nie 

otrzymali. Udało się prawie 4 km wyremontować dróg. Tu na obrazku mamy parking, 

dojazd do Ośrodka Pomocy Społecznej w Pawłowicach. Na następnym slajdzie pokazujemy 

drogi utwardzane destruktem i emulsją bitumiczną. Na pewno tutaj szczególnie  

w Pawłowicach, w Warszowicach, gdzie przy drodze szybkiego ruchu wiadomo nie było 

dojazdu po wybudowaniu ekranu i nie tylko, także przy tej szybkiego ruchu  

i w Warszowicach i w Pawłowicach utwardzono frezem a następnie emulsją te drogi. 

Oświetlenia uliczne mam nadzieję, że ten cykl zakończył się, bo mamy 3000 lamp 

ledowych. Zamieniliśmy te lampy sodowe na ledowe. Kiedyś koszt oświetlenia takiej 

sodowej lampy to był jednej ponad 500, nawet 550 zł. W tej chwili 225 zł. Otrzymaliśmy 

również tutaj sporą dotację, bo prawie 3 198 000. Całość kosztowała ponad 4 miliony,  

ale mam nadzieję że raptem nam się to zwróci, a na pewno spełniliśmy te warunki, które 

dostaliśmy w zeszłym roku, że mamy obniżyć zużycie energii o 10%. W prawdzie to było 

dla naszego Urzędu Gminy, dla naszych jednostek, ale w skali gminy nie musieliśmy 

wyłączać. Przez to zainstalowaliśmy takie lampy ledowe. W innych miastach wyłączano, 

gdzie do tej pory są wyłączone między 12 a 4 godziną. U nas cały czas są zapalone. Mamy 

ich bardzo wiele a dodatkowo z funduszu sołeckiego pojedyncze, jeszcze tam gdzie brakuje 

są budowane i póki nas stać na opłacenie tego, myślę że nikt tutaj nie będzie wnioskował 

aby wyłączyć. Bezpieczeństwo to jest podstawowa rzecz, o którą powinien nie tylko Wójt, 

ale radni, sołtysi dbać w gminie. Z takich najbardziej ważnych spraw to jest doświetlenie 

przejść dla pieszych. Część Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych w Katowicach wykonała, 

chociażby tutaj w Pawłowicach, czy w Warszowicach. Myśmy natomiast doświetlili,  

z sygnalizacją pulsującą przejścia na ulicy Wodzisławskiej, trzy przejścia zostały wspólnie 

z powiatem zlokalizowane. No i najbardziej niebezpieczny na łuku na drodze szybkiego 

ruchu w kierunku Skoczowa, gdzie wypadały samochody nieraz naście bo chyba 12 

najwięcej w jeden dzień. W momencie zainstalowania fotoradaru, za który myśmy zapłacili, 

jeszcze warunki nam postawiono, ani jednego wypadku, od tej pory nikt nie wypadł jak 

jest fotoradar. Udało się, załatwione. Następny slajd: transport zbiorowy: mamy swojego 

przedstawiciela w MZK, bo my działamy poprzez MZK, również z powiatem. 7 linii naszych, 

również i Studzionkę obsługujemy, Wisłę Małą i Bąków, Strumień. No niespełna 4 miliony 

wydajemy na tą komunikację, ale mam nadzieję że tutaj mieszkańcy są zadowoleni,  

że komunikacja funkcjonuje. Natomiast staramy się o kolejne połączenia, ale to kolejowe 



9 
 

połączenia. Na pewno w Warszowicach widzieliście już perony, dojścia, oświetlenia i tak 

dalej już gotowe. Jeszcze parking będzie dobudowany, ale w Pawłowicach jak jedziecie  

w kierunku Pszczyny i popatrzycie na północ w lewą stronę również już są perony 

budowane, także wierzymy w to, że od 1 stycznia w Warszowicach i Pawłowicach będą  

się pociągi zatrzymywały relacji Gliwice-Wisła. Następne projekty Kolej plus od Jastrzębia 

do Katowic, to jest wszystko w trakcie. Przewidziany termin zakończenia tej inwestycji  

to jest 2028 rok. No trochę, ale niestety tyle to trwa. Jeżeli chodzi o elektromobilność, 

jeżeli chodzi o te nowe 24 punkty, przystanki, centra przesiadkowe. Jest to praktycznie  

na ukończeniu. Był tam problem, firmy, udało się pogodzić, wszystko jest sprawne. Busy 

się tam zatrzymują i autobusy natomiast był problem z uruchomieniem toalet.  

Na następnym slajdzie mamy Wodociągi, te przepompownie ścieków na osiedlu zostały 

przebudowane. Nowe odcinki chociaż nie za długie, ale również były wykonane  

to w szczegółowym tutaj opisie ważną rzeczą jest woda. Woda, która jest tania dzięki temu, 

że tylko mamy ubytki 4 procent strat. Wodę mamy swoją ze studni głębinowych, no ale 

jak wiecie nie za dużo tej wody, bo pożar w sobotę wykazał, że studnie głębinowe za mało 

wody produkują, za mało w zbiornikach jest, żeby sprostać takiemu wyzwaniu jak pożar  

w Jarząbkowicach. Dlatego jest tam rozbudowa, studnia jest nowa głębinowa, są zbiorniki, 

przebudowa, więc tu przy okazji tego, całej poprawy bezpieczeństwa. A budowa hydrantów 

wcześniej pół miliona również z Polskiego Ładu te instalacje są wodociągowe budowane, 

co nie znaczy, że dzisiaj też dwie wizyty mieszkańców były i z Pawłowic i z Warszowic 

odnośnie wody rudej, rdzawej podobnie tam w Golasowicach było, bo jeszcze mamy około 

30 km stalowych rurociągów i to w najbliższym czasie trzeba by wymienić. Być może będzie 

jakaś możliwość pozyskania zewnętrznych środków. No bo tak jak mówię te 6,5 miliona 

już żeśmy wykorzystali. Nowa taryfa jest opracowana przez Wodociągi, opracowywana,  

bo tutaj mamy w miarę dobre ceny i wody i ścieków. Zobaczymy co po przetargu będzie, 

bo niestety energia, koszty płacy, wszystko poszło w górę. Tu na tym slajdzie jest budowa 

kanalizacji kolejnego odcinka w Pawłowicach. Jest problem w Warszowicach, chociażby 

przy ulicy Cieszyńskiej też mieszkańcy pytali o budowę kanalizacji w Pielgrzymowicach. 

Mamy te dopłaty do przydomowych oczyszczalni ścieków, ale tu za dużo jakoś nie ma 

chętnych. Te 98% skanalizowania gminy to nie świadczy wcale o tym, że aż tak dobrze, 

bo te 2% też oczekuję żeby to jakoś załatwić. Zaopatrzenie w energię: tutaj ubiegły rok 

pamiętacie nie tylko, bo to jeszcze będę wspominał, wojna w Ukrainie, uchodźcy i tak dalej. 

Natomiast energia tak poszła w górę, że budowa fotowoltaiki, tej instalacji, którą robimy, 

carparki pokryte fotowoltaiką, że ten prąd produkujemy. Gmina stara się być 

samowystarczalna energetycznie. Ogrzewanie szkół, naszych jednostek:  przebudowaliśmy 

zarówno w Krzyżowicach jak i w Pielgrzymowicach. W Krzyżowicach jeszcze wentylacja. 

Tutaj udało nam się pozyskać na przebudowę, rozbudowę, bo tam częściowo kopalnia  

w ramach naprawy szkód górniczych też, ale do tej przebudowy dołożyła. Natomiast tu 

uzyskaliśmy dofinansowanie w kwocie my 1 184 000. Tu też mamy Pielgrzymowice, 

Jarząbkowice ale i fragment Golasowic sieci wysokoenergetyczne, te dwie linie 400 kV. 

Trochę może nam zakłócić w naszych sołectwach sytuację, no ale gdzieś to trzeba 

zbudować. Największy tam opór wiemy Jastrzębie, tutaj te rejony bardziej zagrożone niż 

u nas. Naprawa szkód górniczych, największy to Krzyżowice wspominane, przebudowa 

tego ronda, rozjazdów i tak dodatkowo posadzone kwiaty, krzewy i tak dalej, ale kto to ma 

utrzymywać, no i żeśmy prawie poprosili powiat o to żebyśmy mogli to utrzymywać, więc 

kolejne ronda wzięliśmy na swój garnuszek. Natomiast budowa w zamian istniejącego 

Domu Ludowego, Strażnicy rozpoczęła się, na razie podpisywanie umowy. My się tam 

dokładamy ponad milion zł do budowy, ale na podwyższenie standardu, natomiast Kopalnia 

za poważne pieniądze, ponad 9 milionów buduje. A rondo, Jastrzębska Spółka nie chciała 

powiedzieć ile to wszystko kosztowało, ale grubo, grubo ponad 15 milionów zł. Więc dalej 

czekamy teraz na budowę ulicy Zwycięstwa. Będzie rozpoczęta lada dzień przebudowa ulicy 

Zwycięstwa, a po zakończeniu Zwycięstwa, ulica Orla w Krzyżowicach i to z pieniędzy 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej w ramach naprawy szkód górniczych. Kryzys na rynku paliw: 

mieszkańców dotknęło to bardzo poważnie, mianowicie cena węgla do 4 tys. doszła. 

Wszystko poszło w górę. Dotacje były, nie powiem dla tych szczególnie co węgiel kupują, 

ci dostali po 3 tys. zł, natomiast do pozostałych paliw, do tych dopłaty już nie były tak 

wysokie albo wcale. Odbiło się to szczególnie na gospodarstwach domowych, no bo  

w ostatnim momencie rząd zaproponował żeby gmina sprzedawała węgiel. Myśmy kupowali 

od przedsiębiorstw górniczych i po półtorej tony w zeszłym roku kto złożył wniosek po 1650 
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zł za tonę żeśmy sprzedawali, a kolejna druga transza od stycznia. Także niespełna 1000 

ton, bo w zeszłym roku ponad 450 ton natomiast tyle samo też w nowym roku. Do 

mieszkańców domów komunalnych i mieszkań socjalnych tutaj zapisane jest, że nawet do 

7 tysięcy po sezonie grzewczym musieliby nam dopłacić. Tam niektórzy 3-5 ale niektórzy 

7 tys. Otrzymali oni po 3 tys. zł, jednak nie każdy na ten cel to spożytkował. W każdym 

razie jest problem, który radnym został przedstawiony. Inwestycje nadzorowane przez 

Gminny Zespół Komunalny: w Jarząbkowicach pierwsze, dach wymieniony, elewacja 

zrobiona, napis tam Dom Ludowy OSP jeszcze się robi. Także problemy dalej są bo jeszcze 

napisy niepouzupełniane. Natomiast na bibliotece, również dach wymieniony, w samym 

GZK również przebudowa w tej chwili aktualnie zrobiona, a o Warszowicach słyszeliście,  

że wszystkie dachy wymienione, ale jeszcze na sali gimnastycznej ten jeden dach nie 

wymieniony, więc w tym roku czym prędzej trzeba go wymienić, żeby po prostu się gdzieś 

nie załamało, bo już zaczął gdzieś tam przeciekać. Ochrona środowiska tutaj główny punkt 

to nasz PSZOK zafunkcjonował. Mieszkańcy zadowoleni, z opłaty za odpady 25,50. Jeszcze 

3 zł jest ulga kto kompostuje. No ale nowy przetarg, już podwyżka, ale nie aż tak znaczna, 

że po 35, 36 zł tylko 28,50 zł, a kto kompostuje 25,50 czyli 3 złote będzie miał ulgi. 

Oczywiście dofinansowywaliśmy również azbest. Najpierw był pierwszy etap, później drugi, 

tu jesteśmy w trakcie rozliczania dofinansowań. Program Life Śląskie Przewraca Błękit tu 

niewielkie kwoty, ale również żeśmy wykorzystali przy okazji jarmarku. Mieszkańcy 

drzewka otrzymali, także każdemu coś. Redukcja niskiej emisji tu dotacje w wysokości  

7 tys. zł. 178 kotłów zostało wymienionych na ekologiczne. Opieka nad zwierzętami: te 

kwoty trochę zaczynają przerażać, bo to różnie tam naście ale już w set tysiącach zł, suma 

za odławianie, za usuwanie padłych zwierząt, torebki na odchody. Rolnictwo również 

wspomagane jest poprzez zwrot podatku akcyzowego i również zwrot za usuniętą folię 

przez rolników. Gospodarka ściekowa: przydomowe oczyszczalnie, no szkoda, że nie 

wszyscy mieszkańcy chcą z tego skorzystać, ale mają taką możliwość. Inwestycje 

oświatowe: no z takich głównych to na Zespole Szkół Ogólnokształcących, te pracownie, 

które tam zostały utworzone. Dotacje prawie 2 miliony złotych na wyposażenie tych 

pracowni szkoły, strefy chillout zewnętrzne, wewnętrzne, scena z widownią amfiteatralną 

w Pielgrzymowicach. Także tych inwestycji bardzo dużo się robi. Zagospodaruje się piwnicę 

na pomieszczenia Laboratoria Przyszłości, dla sportowców. Sala gimnastyczna  

w Krzyżowicach, pamiętacie taka malutka, w tej chwili prawie że pełnowymiarowa. Stara 

została wyburzona. Zbudowana nowa, rozbudowana jak już mówiłem szkoła. Inwestycje 

sportowe no to wiadomo, że wiatr jak powiał nam nakrycie, plandekę trzeba było ją 

wymienić. Za 2 800 000 konstrukcja, pomalowana plandeka wielowarstwowa.  

No ale na tym nie koniec, bo jak wiecie kolejna rzecz to tory curlingowe. Wewnętrzny 

jeszcze będzie namiot. Jego kształty już prawie widać no i chyba najbardziej taka dla 

dzieciaków, dla młodzieży inwestycja to wodny plac zabaw za 3 600 000 wybudowana przy 

dotacjach m.in. z Polskiego Ładu 2 miliony 700 tys., do tego się Jastrzębska Fundacja 

dołożyła 150 tys. w ramach naprawy szkód. No ale taka radocha, uciecha jak wczoraj 

widziałem jak chyba pod 1000 osób z rodzicami, nasi radni też tam się przewinęli, 

pracownicy także widzieli co się dzieje. Te wszystkie drogi są ważne, ale dla tego pokolenia 

najważniejszą inwestycją ubiegłego roku to jest wodny plac zabaw. Centrum rekreacji  

tu mamy w Golasowicach, no tego mamy bardzo dużo, natomiast byłoby jeszcze więcej 

gdyby nie wojna w Ukrainie, gdzie początek roku prawie nas sparaliżował bo zarówno  

w GOS-ie umieściliśmy grupę 27 osób, później w Jarząbkowicach kolejna grupa, wreszcie 

na Pniówku i tutaj żeśmy się niemal przez pół roku borykali z tym, aby wszystkiemu 

sprostać. OPS zajmował się oczywiście dopłatami do każdego mieszkańca, który przyjął 

uchodźców - prawie 226 osób skorzystało. Ci co przyjechali dostali jednorazowe dotacje  

po 300 zł, także OPS co roku wiadomo ma swoich podopiecznych, ale tu dodatkowo. 

Pracowników z OPS wspomagali pracownicy Urzędu Gminy, ale i mieszkańcy, sołtysi. 

Zresztą uruchomiliśmy taki punkt, gdzie mogli zaopatrzyć się w ubrania, żywność. Tam 

między innymi Biskup Makula niemalże 2 tiry artykułów spożywczych, ubrania, nie ubrania, 

wszystko co potrzebne z darów, ale mieszkańcy również te dary przekazywali. Nagrody, 

wyróżnienia, wiadomo Zasłużony dla Gminy Pawłowice w ubiegłym roku otrzymała Pani 

Helena Kluź, Niepubliczny Zespół Opieki Zdrowotnej 'Zdrowie' na Pniówku. Gala jak co roku 

w Centrum Kultury i kolejna gala to jest wręczenie nagrody Wojana dla firmy z tradycjami 

i Restauracja Koniczynka tą nagrodę otrzymała. Serdecznie dziękuję. Jeżeli było za długo 

to przepraszam. Dziękuję bardzo. 
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1) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękujemy. Otwieram debatę nad Raportem, informuję, że nikt z mieszkańców gminy nie 

zgłosił się do zabrania głosu w debacie. Czy ktoś z radnych chce zabrać głos w debacie nad 

Raportem? Nie widzę zgłoszeń.  

2) 

Wobec tego przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Wójtowi Gminy Pawłowice. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

13 czerwca Komisję Gospodarki i Mienia 7 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Działalności 

Społecznej 4 głosy za. Przystępujemy do głosowania na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/481/2023 w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 3 do 

protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz Harazin 

Wobec tego uchwała została pozytywnie przyjęta przez Radę Gminy. Dziękujemy  

i gratulujemy. Przystępujemy do kolejnego punktu.  

Ad. 8 

1) 

Proszę o sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Proszę Panią skarbnik 

Panią Barbarę Szulińska o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu na rok 2022 

oraz informacja o stanie mienia komunalnego. 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Dzień dobry Państwu. Przedstawię sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy 

Pawłowice za rok 2022. Pozwolicie Państwo, że będę posiłkowała się prezentacją. Będą 

informacje bardziej obrazowe. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy Pawłowice 

za rok 2022 zostało sporządzone zgodnie z artykułem 267 ustawy o finansach publicznych 

i przedstawione organowi stanowiącemu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w terminie 

do 31 marca bieżącego roku. Termin ten oczywiści został dochowany. Budżet gminy 

Pawłowice na rok 2022 został przyjęty uchwałą Rady Gminy numer XXXIII/337/2021 dnia 

14 grudnia 2021 roku i obejmował planowane dochody 124 139 325 zł i 26 gr planowane 

wydatki 133 196 000 zł. Przychody określono w wysokości 10 138 174 zł i 74 gr oraz 

planowano rozchody w wysokości 1 081 500 zł. Wynik budżetu, czyli dochody, dochody 

ogółem minus wydatki ogółem dało nam deficyt w wysokości 9 056 674 zł i 74 gr. W trakcie 

roku budżet gminy w ciągu roku był wielokrotnie zmieniany zarówno uchwałami Rady 

Gminy na sesjach jak i zarządzeniami Pana Wójta i ostatecznie na koniec grudnia, na dzień 

31 grudnia 2020 r. wynosił odpowiednio: dochody 143 403 236 zł 69 gr, wydatki 170 229 

619 i 40 gr planowane przychody: 27 907 882 71 gr oraz planowane rozchody wysokości 

1 0 81 500 000. Planowany deficyt na dzień 31 grudnia wynosił już 26 826 3 82 zł 71 gr. 

Ostatecznie budżet roku 2022 został wykonany tak jak pokazane jest tutaj na slajdzie. 

Dochody wykonane w wysokości ponad 144 miliony zł, wydatki 149 726 616 i 17 groszy, 

przychody 42 397 591 i 86 gr, rozchody w planowanej wysokości czyli 1 081 500. 

Ostatecznie budżet został zamknięty deficytem 5 538 539 zł i 55 gr. Tutaj trzeba zaznaczyć, 

że biorąc pod uwagę dochody bieżące i wydatki bieżące rok 2022 zamknięto nadwyżką 

operacyjną w wysokości 22 977 386 zł i 30 gr. Tu jest obrazowo pokazana realizacja 

głównych założeń naszego budżetu w roku 2022. Strona dochodowa: plan dochodów 

ogółem na koniec roku po zmianach wynosił ponad 143 miliony zł. Wykonany został  

w wysokości ponad 144 188 076 zł 62 grosze, czyli 100,55% z czego oczywiście dochody 

odpowiednio bieżące zrealizowane w wysokości 101,34%, natomiast dochody majątkowe 

w wysokości prawie 12 miliony zł czyli 92,38%. Jak Państwo widzicie dochód  

na 1 mieszkańca w roku 2022, biorąc pod uwagę dochody ogółem w przeliczeniu na liczbę 

mieszkańców, czyli osoby zameldowane na pobyt stały na terenie gminy a było ich 17191 
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osób, daje nam odpowiednio dochód ogółem 8387 zł i 42 gr na osobę, przy czym bieżące 

to ponad 7000 zł na osobę, natomiast dochody majątkowe to niespełna 680 zł na osobę. 

Dochody bieżące pochodziły w ubiegłym roku z pięciu głównych źródeł do których należały: 

dochody z udziału w PIT wysokość ponad 23 391 569 zł i 57 gr, dochody z udziału  

w podatku CIT ponad 2 846 423 złote, dochody z subwencji oświatowej ogólnej, w naszym 

przypadku to tak naprawdę subwencja oświatowa wysokości 30 309 972 zł, dochody  

z tytułu dotacji i środków na zadania i środków na zadania bieżące w wysokości 25 289 

733 zł i 1 gr, pozostałe dochody bieżące w wysokości prawie 51 milionów zł. Procentowy 

układ dochodów, które w ubiegłym roku gmina otrzymała to tak naprawdę 38% to są 

pozostałe dochody bieżące, do których należą przede wszystkim podatek od nieruchomości 

w wysokości ponad 29 milionów zł, podatek rolny w wysokości ponad miliona zł, podatek 

od czynności cywilnoprawnych zrealizowany wysokości 1 179 625 zł, wpływy z opłaty 

eksploatacyjnej wnoszonej przez zakłady górnicze w wysokości 4 868 000 zł oraz środki  

z funduszu przeciwdziałania covid-19 ponad 5,5 miliona zł. Dochody majątkowe to tak 

naprawdę głównie środki unijne, których kwota wynosiła 6 527 046 i 87 gr. Były  

realizowane zadania inwestycyjne, w tym to co już Pan Wójt wspominał 2 700 000  

z Rządowego Funduszu Polski Ład na wodny plac zabaw w Pawłowicach. Wydatki ogółem 

w ubiegłym roku na ogólny plan ponad 170 milionów zł został wykonany w kwocie 149 726 

616 zł i 17 gr, co stanowiło 87, 96%, z tego oczywiście wydatki bieżące stanowiły znaczącą 

większość ponad 109,5 miliony zł, natomiast wydatki majątkowe to nieco ponad 40 

milionów zł. Na jednego mieszkańca w przeliczeniu podobnie jak dochody tym razem 

wydatki mamy 8 709 zł i 59 gr, biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców 17191, przy czym 

oczywiście wydatki bieżące to ponad 6371 87 gr, wydatki majątkowe 2 337 i 72 grosze. 

Strukturę wydatków w roku 2022 przedstawia załączona tabela. Wydatki bieżące, to przede 

wszystkim tak naprawdę największy udział w wydatkach bieżących: to wynagrodzenia  

i składki od nich naliczone prawie 48 milionów zł, wydatki na zadania statutowe to prawie 

25 milionów złotych, dotacje na zadania bieżące to prawie 13 milionów zł, świadczenia  

na rzecz osób fizycznych niespełna 23 miliony zł. Oczywiście do ważnych grup jeżeli chodzi 

o wydatki bieżące należy obsługa długu jednostek samorządu terytorialnego, czyli odsetki 

od naszych pożyczek, które mamy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Były 

one w wysokości 121 313,17. Były również wydatki na realizację programów unijnych: 

najczęściej w bieżących wydatkach to są projekty unijne realizowane przez oświatę - kwota 

prawie 801 tys. złotych. Wydatki biorąc pod uwagę procentowy układ, jeżeli chodzi o grupę 

wydatków, to proszę zwrócić uwagę, że wydatki na wynagrodzenia i składki naliczane to 

prawie 44% budżetu jeżeli chodzi o wydatki bieżące. Na drugim miejscu są wydatki  

na projekty unijne, potem są wydatki związane z realizacją zadań statutowych oraz 

świadczenia na rzecz osób fizycznych. I przy tych świadczeniach na rzecz osób fizycznych 

trzeba przyznać, że to są zadania najczęściej wykonywane przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Realizacja wydatków bieżących, podobnie jak w latach ubiegłych zdominowane 

przede wszystkim przez oświatę. Tu jest struktura wydatków, biorąc pod uwagę działy  

w klasyfikacji budżetowej największy odsetek i największe środki finansowe poszły  

na oświatę i wychowanie. Na drugim miejscu jest rodzina, czyli to jest dział realizowany 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej tam między innymi jeszcze były świadczenia 500 plus, 

świadczenia rodzinne alimentacyjne, pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, 

które są prawie na 7 milionów zł. To są dodatkowe zadania wynikające ze środków 

przeciwdziałania covid-19 wypłacane mieszkańcom. Kolejna rzecz, przykładowe poniesione 

wydatki w roku 2022 według działów takich grup wydatków. To co Państwo tutaj widzicie 

to wydatki na oświatę dział 801 i GZO to prawie 49 milionów złotych. Wydatki realizowane 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej czyli dział 852 i 855 to niespełna 18 milionów zł, 

działalność GOK dotacja podmiotowa 2 miliony 640 tys., na bibliotekę wydatki były 930 

tys. Działalność GOS oczywiście bieżąca to jest dotacja z budżetu gminy 1 752 000, wydatki 

na drogi mówimy oczywiście o bieżących to jest niespełna 4,4 milionów zł. Komunikacja 

lokalna to niespełna 3 miliony 600 tys. gospodarka odpadami komunalnymi nieco ponad 

4,3 mln zł i dodatek węglowy prawie 5 milionów 200 tys. zł. W wyniku wybuchu konfliktu 

zbrojnego na Ukrainie, w Polsce uruchomiono szereg działań o czym Pan Wójt wcześniej 

wspominał w Raporcie. Gmina otrzymała środki finansowe z budżetu państwa,  

albo od Wojewody, z Ministerstwa Finansów, bądź za pośrednictwem Starostwa 

Powiatowego w Pszczynie środki z funduszu pomocy w łącznej wysokości 1 542 539 zł i 70 

zł, które zostały wydatkowane. Wydatki inwestycyjne, które w tym roku były bardzo 
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wysokie zostały wydatkowane w wysokości ponad 40 mln zł. To przede wszystkim dotacje 

dla Wodociągów ponad 5,5 mln zł inwestycje na drogach gminnych prawie 6 mln 300 tys. 

Rozbudowa GZK 848 480 zł 89 gr. Zadania inwestycyjne realizowane na obiektach 

oświatowych to prawie 11 mln zł w ubiegłym roku. Dotacje dla mieszkańców do wymiany 

kotłów 1 243 350. Inwestycje związane z oświetleniem nieco ponad 1,5 mln i w dziale 

kultury fizycznej i sportu ponad 6,5 miliona zł. Zadłużenie gminy: zadłużenie gminy wynika 

wyłącznie z tytułu zaciągniętych pożyczek w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na wymianę kotów w ramach Programu niskiej emisji  

i na koniec ubiegłego roku wynosiło ono 3 776 300 zł i 50 gr. Nasze zadłużenie wynika  

z czterech pożyczek, których odpowiedni termin spłaty będzie następował: jedna w 2023, 

czyli w bieżącym roku jedną spłacamy, kolejna w 2025 -26 i pożyczka zaciągnięta w roku 

2022 na 1 181 182 500 i 50 zł z terminem spłaty w roku 2027. Należności i zobowiązania: 

gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych. Zobowiązania Gminy Pawłowice na koniec 

grudnia w wysokości 4 032 087,94 zł wynikają wyłącznie z bieżącej działalności to jest 

między innymi naliczenie trzynastek, natomiast należności na 31 grudnia wynoszą  

3 043 735,75 zł w tym prawie 2,5 mln to należności wymagalne z czego największa część 

ponad 1 300 000 stanowią zobowiązania dłużników alimentacyjnych wobec których  

są prowadzone postępowania egzekucyjne. Elementem ważnym jeżeli chodzi o budżet  

a jednocześnie o sprawozdanie: jeden z załączników do uchwały budżetowej  

to są szczególne zasady wykonywania budżetów tj. dochody i wydatki związane  

ze szczególnymi zasadami. Oznacza to, że dochody w danej grupie z danego tytułu gmina 

jest zobowiązana wydać na konkretne cele wskazane w odrębnych przepisach. I tutaj macie 

Państwo cztery główne zadania: to są opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych z przeznaczeniem na wydatki na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii 

- na ten rok przy planie ponad 521 962 zł i 14 gr zrealizowanych zostało na bieżący rok 

ponad 294 zł. Opłata za zagospodarowanie odpadami komunalnymi, dochody były ponad 

4 757 000 na bieżący rok 2023 przeszło ponad 567 tysięcy. Opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, tutaj z reguły są niewielkie dochody i tak były wyższe od 

planowanych 45 000 zł, wydatki był niespełna 7000 zł mamy przeniesione środki  

w wysokości prawie 40 000 zł na rok 2023. I opłaty za korzystanie ze środowiska, mówiąc 

potocznie wycinka drzew, z tego tytułu mieliśmy w zeszłym roku prawie ćwierć miliona 

złotych. Praktycznie te dochody zostały w stu procentach wykonane. To co przeszło na rok 

2023 to są środki niewykorzystane w roku jeszcze 2021. Gmina w ubiegłym roku udzieliła 

szeregu dotacji tak jak praktycznie każdego roku i zarówno jednostkom sektora finansów 

publicznych jak i jednostkom spoza sektora finansów publicznych w łącznej wysokości 

ponad 23 374 000 zł, przy czym wydatki bieżące to niespełna 13 mln zł, natomiast wydatki 

majątkowe to 10,5 miliona złotych. Tutaj mamy również dotacje dla Gminnego Ośrodka 

Sportu, dla Wodociągów, dla Domu Kultury, biblioteki, dla strażaków, dla niepublicznych 

placówek oświatowych, dla żłobka. Także tutaj są porozumienia między gminami jeżeli 

chodzi o naukę religii w związku z tym tych dotacji jest każdego roku dość sporo i zależą 

oczywiście od potrzeb. Informacja o stanie mienia komunalnego: tutaj według informacji 

przedłożonej zarówno do Rady Gminy: majątek gminy Pawłowice w roku 2022 zwiększył 

się o 19 698 841 zł i 42 gr. W przypadku gruntów, grunty stanowiące własność gminy mają 

powierzchnię 264,09 hektara co stanowi 3,49% powierzchni gminy o wartości ponad  

11 mln zł. Grunty oddane w użytkowanie wieczyste mają powierzchnię 4,356 hektara. 

Zmniejszyły się w stosunku do roku poprzedniego o 0,14 hektara. Grunty oddane w trwały 

zarząd to powierzchnia nieco ponad 23,5 hektara. Łącznie 24 nieruchomości przekazane 

dla placówek oświatowych, GOS, Wodociągów Pawłowice i OPS-u. Budynki: gmina posiada 

144 budynki na gruntach komunalnych, w tym 9 budynków mieszkalnych wartość netto 

budynków to jest ponad 103 miliony złotych. Wzrost w stosunku do roku poprzedniego  

o prawie 636 000 zł. Drogi nasze gminne: długość tych dróg gminnych wynosi 205 km  

i 100 m o wartości prawie 113 mln zł, wzrost o 9,2 mln zł. Gmina również posiada prawa 

użytkowania wieczystego na 1,3614 hektara, które stanowią własność Skarbu Państwa. 

Biorąc pod uwagę rok ubiegły rozchód nieruchomości to 2 hektary i 2477 hektara o wartości 

prawie 160 000 zł. Przychód nieruchomości to nieco ponad 3 hektary o wartości prawie 

420 tysięcy złotych. Oprócz sprawozdań budżetowych, oprócz informacji o stanie mienia 

komunalnego Wójt był zobowiązany do przedstawienia sprawozdania finansowego gminy 

Pawłowice, które zostało sporządzone zgodnie z ustawą o rachunkowości i obejmuje on 

bilans jednostki samorządu terytorialnego, czyli urzędu gminy, jednostek organizacyjnych 
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i zakładów budżetowych. Tam jest suma aktywów, pasywów, która na koniec roku wynosiła 

325 179 970, 95 zł. Rachunek zysków i strat, który określa między innymi wysokość 

przychodów i kosztów działalności operacyjnej, zestawienie zmian w funduszu oraz 

informacji dodatkowej. Informacja ta zawiera między innymi charakterystykę 

podstawowego przedmiotu działalności jednostki, omówienie przyjętych zasad polityki 

rachunkowości, szczegółowy zakres zmian wartości grup rodzajowych środków trwałych 

wartości niematerialnych i prawnych, czy wypłaconych świadczeń pracowniczych, między 

innymi jubileusze i odprawy emerytalne, czy rentowe. Oprócz tego biorąc pod uwagę całość 

gminy, sporządzany jest skonsolidowany bilans, który obejmuje zarówno bilans jednostki 

samorządu terytorialnego oraz bilanse instytucji kultury, które podobnie jak gmina mają 

osobowość prawną i sporządzają osobno bilans. Łączymy to wszystko w skonsolidowanym 

bilansie. Dziękuję bardzo. 

2) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Uchwała nr 4200/I/77/2023 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach z dnia 26 kwietnia 2023 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Pawłowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok. Na podstawie artykułu 

13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach 

Obrachunkowych Dz. U. z 2022 roku poz. 1668 w związku z art. 267 ust. 1 punkt 1 i ust. 

3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Dziennik Ustaw  

w 2022 roku poz. 1634 z późniejszymi zmianami I Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach przewodniczący Tadeusz Stawowczyk, członkowie Krystyna 

Zawiślak, Bernadeta Dziedziak, uchwala co następuje: §1 wydaje się pozytywną opinię  

o przedłożonym przez Wójta gminy Pawłowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 

rok, §2 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie: Wójt Gminy Pawłowice 

przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Działając na podstawie art. 267 ust. 3 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Dz. U. z 2022 roku pozycja 1634  

z późniejszymi zmianami, sprawozdanie zostało przedstawione z zachowaniem 

ustawowego terminu. I Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Katowicach dokonał 

analizy przedłożonego sprawozdania i stwierdził co następuje: budżet gminy na rok 2022 

został uchwalony przez Radę Gminy Pawłowice uchwałą nr XXXIII/337/2021 z dnia  

14 grudnia 2021 roku. W przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok 

nie występują rozbieżności w stosunku do danych zawartych w sprawozdaniach złożonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego na podstawie Rozporządzenia Ministra Finansów 

z dnia 11 stycznia 2022 roku w sprawie sprawozdawczości budżetowej. Dz. U. z 2022 roku 

poz. 144 z późniejszymi zmianami oraz Rozporządzenia Ministra Finansów Funduszy  

i Polityki Regionalnej z dnia 17 grudnia 2020 roku w sprawie sprawozdań sektora finansów 

publicznych w zakresie operacji finansowych Dz. U. z 2023 roku poz. 652. Punkt drugi, 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok jest kompletne, gdyż zawiera informacje 

wymienione w art. 269 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, t.j. 

w szczególności a) wykonane dochody i wydatki w szczegółowości określonej jak w uchwale 

budżetowej, które wynosiły: dochody 144 188 076,62 zł t.j. 100,5% planu, wydatki  

149 726 616 zł i 17 gr to jest 88% planu. Wykonanie budżetu zamknęło się deficytem 

budżetowym w kwocie 5 538 539 zł i 55 gr, wobec planowanego deficytu budżetu  

w wysokości 26 826 382 zł i 71 gr. Został spełniony wymóg wynikający z art. 242 ust. 2 

ustawy o finansach publicznych zgodnie z którym na koniec roku budżetowego wykonane 

wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż wykonane dochody bieżące powiększone  

o przychody o których mowa w artykule 217 ustęp 2 punkt 5-8 tej ustawy z zastrzeżeniem 

ust. 3 i 4 tej ustawy. Wykonane wydatki bieżące mogą być wyższe niż wykonane dochody 

bieżące powiększone o wskazane przychody jedynie o opłatę związaną z realizacją 

wydatków bieżących z udziałem środków o których mowa w artykule 5 ust. 1 punkt 2 tej 

ustawy w przypadku gdy środki te nie zostały przekazane w danym roku budżetowym.  

W przypadku zaś równoważenia wydatków bieżących środkami o których mowa w artykule 
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217 ust. 2 punkt 8 ustawy o finansach publicznych ocena spełnienia zasady za rok 

poprzedzający rok budżetowy następuje po wyeliminowaniu kwot związanych z tymi 

środkami. Za rok 2022 została osiągnięta nadwyżka operacyjna w kwocie 22 977 386 zł  

i 30 groszy; b) zawarto zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowych 

z udziałem środków o których mowa w artykule 5 ust. 1 punkt 2 i 3 ustawy o finansach 

publicznych, to jest środków unijnych i innych środków zagranicznych niepodlegających 

zwrotowi dokonany w trakcie roku budżetowego; c) przedstawiono stopień zaawansowania 

realizacji programów wieloletnich. Zgodnie z artykułem 6r ust. 2e ustawy z dnia  

13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Dz. U. z 2022 roku 

poz. 2519 z późniejszymi zmianami w przedłożonym sprawozdaniu ujęto: a) informacją  

o dochodzie z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi b) informację  

o wydatkach poniesionych na funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów o których mowa w art. 6r ust. 2-2c tej ustawy; 

c) objaśnienia do powyższych danych. 4. W przedłużonym sprawozdaniu zostały zawarte 

również inne dane liczbowe i informacje, które obrazują wykonanie budżetu w roku 2022 

pod względem finansowym i rzeczowym; 5. Ze sprawozdania Rb-z o stanie zobowiązań 

według tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji wynika, że stan zobowiązań gminy 

według tytułów dłużnych na koniec 2020 roku wynosił 3 776 300 zł i 50 gr, co stanowi 

2,6% wykonanych dochodów; 6. na koniec 2022 roku została zachowana relacja 

wynikająca z regulacji zawartych w artykule 243 ustawy z dnia 27 sierpnia o finansach 

publicznych, co stanowi warunek konieczny do uchwalenia budżetu. Relacja powyższa po 

uwzględnieniu wyniku wykonania budżetu 2022 r. uległa poprawie. Przedłużona ze 

sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu informacja o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego zawiera wymagane dane określone w artykule 267 ust. 1 pkt 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę powyższe 

ustalenia I Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach orzekł jak  

w §1 uchwały. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach wniesione w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

Przewodniczący I Składu Orzekającego Tadeusz Stawowczyk. 

3) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję na przedstawionym sprawozdaniem  

i informacją o stanie mienia komunalnego. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym 

temacie? 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Panie Wójcie, Pani Skarbnik tak tu siedzę sobie z boku i patrzę jak Pani ręka drżała jak 

Pani trzymała tego pilota i powiem Pani nie ma się Pani czego obawiać. Jest Pani 

odpowiednią osobą na to stanowisko. Bardzo dziękujemy za współpracę przez ten rok  

i naprawdę super Pani przedstawiła, gratulacje dla Pana Wójta, bo również jak słuchamy 

tych kwot o których tu jest to sprawozdanie, to naprawdę czasami się zastanawiam skąd 

się te pieniądze biorą, ale naprawdę dobra robota, odpowiedni ludzie na odpowiednim 

stanowisku. Dziękuję bardzo. 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę więcej zgłoszeń.  

4) 

W związku z tym przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2022. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Komisję 

Działalności Społecznej 7 głosów za. Teraz poproszę o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/482/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 

rok została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 9  

1)  

Punkt dotyczy udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za 2022 rok. Na początek 

proszę Panią Przewodniczącą Komisji rewizyjnej Panią Helenę Materę o przedstawienie 

informacji Komisji Rewizyjnej z prowadzonych kontroli. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Przedstawienie informacji Komisji rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. Komisja 

rewizyjna w okresie sprawozdawczym działała w składzie Helena Matera, Zbigniew Dusza, 

Dariusz Czakon i Karolina Szymaniec-Mlicka. Komisja przeprowadziła kontrolę realizacji 

budżetu za rok 2022. Odbyła łącznie 5 posiedzeń. Zakres kontroli został określony uchwałą 

Rady Gminy numer XXXIII/348/2021 z dnia 14 grudnia 2021 roku. Poprzedzającą kontrolę 

realizacji budżetu przeprowadzono kontrolę działalności jednostek organizacyjnych  

i zakładów budżetowych oraz instytucji kultury. Komisja szczególnej analizie poddała 

sposób wykorzystania dotacji z budżetu gminy zaś w zakładach budżetowych i instytucji 

kultury dodatkowo zwracano uwagę na przychody z tytułu prowadzonej działalności 

statutowej oraz na sposób wykorzystania mienia gminnego. Komisja prowadząc swoją 

planowaną działalność w okresie sprawozdawczym objęła kontrolą Gminny Zespół Oświaty: 

komisja zajmowała się rozliczeniem wydatkowania środków będących w dyspozycji zespołu 

w porównaniu do 2 lat poprzednich w ramach subwencji oświatowej, dotacji  

z wykorzystania środków według rodzaju wydatków oraz według podziału na poszczególne 

placówki oświatowe w tym przedszkola niepubliczne i żłobek, dowóz dzieci do szkół, 

stołówki, świetlice szkolne, środki które pozostały w dziale oświata i wychowanie  

z przeznaczeniem na dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności. Gminny Ośrodek Sportu: 

sprawdzono rozliczenie dotacji z budżetu gminy i przychody, koszty za rok 2022  

w porównaniu do dwóch lat poprzednich oraz uzyskane przychody z mienia, z usług  

i wpływy. Komisja analizowała wykorzystanie obiektów sportowych na terenie GOS  

i w sołectwach. Zapoznano się z planami w zakresie dalszych inwestycji i remontów 

obiektów Gminnego Ośrodka Sportu. Gminna Biblioteka Publiczna: poddano kontroli 

rozliczenie dotacji na działalność Gminnej Biblioteki Publicznej w roku 2022 oraz wydatki 

w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Pani Dyrektor wraz z Główną Księgową 

przedstawiły działalność bibliotek z terenu gminy Pawłowice, omówiona została szeroka 

gama organizowanych spotkań dla dzieci i dorosłych oraz przedstawiły informacje  

o pozyskanych profitach dla mieszkańców gminy. Gminny Ośrodek Kultury: sprawdzono 

wykorzystanie środków finansowych przeznaczonych w ramach dotacji z budżetu gminy 

oraz wielkość uzyskanych wpływów z prowadzonej działalności, głównie ze sprzedaży 

biletów, opłat za prowadzone zajęcia i wynajem sal. Sprawdzono również działalność  

w ramach inicjatywy lokalnej w zakresie kultury. Dyrektor przedstawił rozliczenie Racji 

Gminnych, a także opowiedział o realizowanych w roku 2022 wydarzeniach kulturalnych. 

Wodociągi Pawłowice: skontrolowano rozliczenie dotacji, dochody i wydatki w porównaniu 

do dwóch lat poprzednich. Komisji przedstawiono i omówiono stan realizacji inwestycji 

wodociągowo-kanalizacyjnych, dyskutowano na temat wodociągów i kanalizacji  

oraz potrzebnych inwestycji. Gminny Zespół komunalny: sprawdzono dochody zespołu 

według źródeł wpływów oraz wydatki w porównaniu do dwóch lat poprzednich, a także 

koszty utrzymania zespołu i zakres wykonanych robót, jak również utrzymanie zieleni. 

Budżet: podsumowaniem pracy komisji była kontrola realizacji całości budżetu gminy 

Pawłowice za rok 2022. Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  

i na tej podstawie komisja sporządziła wniosek do Rady Gminy o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Pawłowice. Wniosek został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej  

i uzyskał pozytywną opinię. Dziękuję. 

2) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę teraz Panią radną o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 24 maja 

skierowanego do Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 
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rok. Wniosek został również przesłany do zaopiniowania przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Katowicach. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Pawłowice. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Pawłowice powołana uchwałą numer 

II/4/2018 Rady Gminy Pawłowice z dnia 27 listopada 2018 roku w składzie Matera Helena 

przewodnicząca, Dusza Zbigniew zastępca przewodniczącego, Dariusz Czakon członek, 

Szymaniec - Mlicka Karolina członek działając w oparciu o art. 18a ustęp 3 ustawy z dnia 

18 marca 1990 roku o samorządzie gminnym przeprowadziła kontrolę w wybranych 

jednostkach organizacyjnych i zakładach budżetowych Gminy oraz dokonała kontroli 

wykonania budżetu gminy Pawłowice za 2022 rok. Komisja działa w oparciu o plan pracy 

na rok 2022 przyjęty uchwałą nr XXXIII/348/2021 z dnia 14 grudnia 2021 roku oraz na 

2023 rok przyjęty uchwałą numer XLIII/436/2022 z dnia 20 grudnia 2022 roku. Komisja 

zgodnie z przyjętym planem pracy przeprowadziła kontrolę wykorzystania środków 

finansowych przez jednostki organizacyjne gminy i zakłady budżetowe przyznanych 

dotacji. Komisja dokonała kontroli wykonania budżetu gminy za 2022 rok przyjętego 

uchwałą numer XXX/348/2021 z dnia 14 grudnia 2021 roku zmienianego w ciągu roku 

budżetowego uchwałami Rady Gminy w oparciu o przedstawione: 1) sprawozdanie roczne 

z wykonania budżetu gminy za rok 2022, 2) informację o stanie mienia komunalnego 

Gminy Pawłowice, 3) sprawozdanie finansowe Gminy Pawłowice za rok 2022 składające  

się z bilansu z wykonania budżetu gminy Pawłowice, bilansu obejmującego dane 

wynikające z bilansu gminnych jednostek budżetowych i zakładów budżetowych, rachunku 

zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i strat gminnych 

jednostek budżetowych i gminnych zakładów budżetowych. Zestawienie zmian w funduszu 

obejmującego dane wynikające z zestawień zmian z funduszu gminnych jednostek 

budżetowych i zakładów budżetowych, informacji dodatkowej obejmującej dane 

wynikające z informacji dodatkowych gminnych jednostek budżetowych i zakładów 

budżetowych, skonsolidowanego bilansu jednostki samorządu terytorialnego gminy 

Pawłowice. Komisja pozytywnie ocenia realizację budżetu przez Wójta Gminy Pawłowice. 

Komisja zapoznała się z uchwałą 4200/1/77/2023 z dnia 26 kwietnia 2023 roku I Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Pawłowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 

rok. W związku z powyższym Komisja Rewizyjna w głosowaniu jawnym pozytywnie opiniuje 

prowadzoną przez Wójta gminy Pawłowice realizację budżetu za 2022 rok i wnioskuje  

do Rady Gminy Pawłowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za rok 

2022. I tu mamy podpisy Komisji Rewizyjnej Matera Helena Przewodnicząca, Zbigniew 

Dusza Zastępca Przewodniczącej, Dariusz Czakon i Karolina Szymaniec-Mlicka członkowie. 

Dziękuję. 

3) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę jeszcze o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Uchwała numer 4200/I/100/2023 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach z dnia 29 maja 2023 w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Pawłowice. Na podstawie art. 13 pkt 8, art. 19 ust. 2 i ust. 3 oraz art. 20  

ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych 

Dz.U. z 2022 roku poz. 1668. Dz. U. z 2023 roku poz. 40 z późniejszymi zmianami I Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach Przewodniczący Tadeusz 

Stawowczyk, członkowie: Krystyna Zawiślak, Bernadeta Dziedziak uchwala co następuje: 

§1 wydaje się pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za 2022 rok; §2 uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie: I Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Pawłowice z dnia 24 maja 2023 roku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Pawłowice, który wpłynął do Izby w dniu 25 maja 2023 wraz z pismem przewodnim 

Przewodniczącej Rady Gminy Pawłowice nr RG.0004.8.2023 z dnia 25 maja 2023 roku 
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stwierdza co następuje: Z przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Pawłowice z dnia 24 maja 2023 roku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 wynika, że przed przystąpieniem do Rady Gminy 

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice Komisja Rewizyjna 

dokonała czynności określonych w art. 270 ust.2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych, Dz.U. z 2022 poz. 1634 z późniejszymi zmianami, rozpatrzyła 

sprawozdanie finansowe prowadzone z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z opinią  

I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu 

oraz informację o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. Tym samym swoim 

działaniem Komisja Rewizyjna wypełniła dyspozycję wskazanego wyżej przepisu ustawy  

o finansach publicznych. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Komisja Rewizyjna Rady 

Gminy Pawłowice jednogłośnie 4 głosami za, w składzie 4 osobowym Komisji powołanej 

uchwałą nr II/4/2018 Rady Gminy Pawłowice z dnia 27 listopada 2018 roku zmienionej 

następnie uchwałą numer XLIII/433/2022 z dnia 20 grudnia 2022 roku przyjęła wniosek  

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za rok 2022. Skierowała wniosek  

w sprawie absolutorium dla organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego  

w terminie zgodnym zgodnie z artykułem 270 ustęp 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku 

o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę powyższe wniosek Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu za 2022 rok zaopiniowano  

jak w sentencji uchwały. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

Przewodniczący I Składu Orzekającego Tadeusz Stawowczyk. Dziękuję. 

4) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Wobec tego przystępujemy teraz  

do dyskusji nad przedstawionymi dokumentami. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos 

w tym temacie? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego przystępujemy do podjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za 2022 rok.  

5) 

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 czerwca przez Komisję Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 7 głosami za, 1 głosem wstrzymującym i Komisję Działalności Społecznej 4 

głosami za. Teraz prosimy o przygotowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/483/2023 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Pawłowice za rok 2022 została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Uchwała otrzymała 15 głosów za czyli jednogłośnie Wójt Gminy Pawłowice otrzymuje 

absolutorium za rok 2022. Pozwólcie w imieniu własnym oraz w imieniu całej Rady złożę 

teraz gratulacje Wójtowi za otrzymane absolutorium. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo serdecznie dziękuję, dziękuję tu przede wszystkim 

radnym, którzy głosowali za wotum zaufania, za absolutorium komisji rewizyjnej, każdemu 

radnemu z osobna. Natomiast no nic się nie dzieje samo z siebie, na pracę Wójta pracuje 

łącznie 62 pracowników w gminie. To są kierownicy jednostek, pracownicy również tych 

jednostek, w tym szkoły, przedszkola. Gmina zatrudnia prawie 800 pracowników. To sztab 

ludzi. Na to co w gminie się dzieje pracują również wszyscy mieszkańcy dbając o swoją 

posesję. Ponad 1500 firm zarejestrowanych na naszym terenie. Oprócz tego te duże 

jednostki sektora publicznego, osoby współpracujące, chociażby tutaj Pan, cała kancelaria 

prawna, nasi sołtysi ze swoimi radami, komendant, komisariat policji, wszyscy, którzy 

współpracują. A jakże nasza gmina jest postrzegana w Polsce wskazuje m.in. pierwsze 

miejsce w powiecie, w województwie trzecie, a w kraju szesnaste miejsce. Te ostatnie 

wizyty ministra w niedzielę, wczoraj mieliśmy Wojewodę, posłów tutaj. Wszyscy chcą 

zobaczyć jakie u nas przemiany gospodarcze nastąpiły. Wszyscy to postrzegają, 
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dostrzegają i oczywiście nie szczędzą pozytywnych słów. Także w tym miejscu serdecznie 

dziękuję za pomoc. Mam nadzieję, że będziemy dalej rozwijali gminę, dalej współpracowali  

bez podziałów. Cieszę się właśnie tak w głosowaniu szczególnie to jeżeli chodzi  

o absolutorium 15 głosami za. A Wiceprzewodniczący zadał pytanie powiedziałbym również 

w formie podziękowania, skąd te pieniądze się biorą. Z podatku naszych podatników,  

z subwencji państwa, ale również różnych, mamy darowizny, mamy darczyńców, mamy 

sprzyjających tutaj senatorów, posłów, ministrów. Tu dla strażaków, tu na drogi, także 

staramy się jak możemy i idziemy do przodu. Serdecznie dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękujemy. Przystępujemy do dalszego ciągu naszej sesji.  

Ad. 10  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 

na lata 2023-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, wobec tego przystępujemy  

do przegłosowania na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/484/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2023–2028 została podjęta 14 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, 1 

wstrzymujący oraz Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, wobec tego proszę o głosowanie na tabletach 

uchwały. 

Uchwała nr XLIX/485/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023 

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi pszczyńskiemu  

na realizację zadania inwestycyjnego: Przebudowa dróg powiatowych w sołectwie 

Krzyżowice. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Działalności 

Społecznej 6 głosów za, a Komisję Gospodarczą 9 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/486/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu na realizację zadania inwestycyjnego: "Przebudowa dróg 

powiatowych w sołectwie Krzyżowice'' została podjęta 15 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
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Ad. 13 

Przyjęcie uchwały w sprawie konkursu dla najlepszych absolwentów szkół klas programowo 

najwyższych poszczególnych typów szkół zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. 

Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

6 głosów za, 2 głosy wstrzymujące oraz Komisji Działalności Społecznej 2 głosy za i 2 głosy 

wstrzymujące. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, wobec 

tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/487/2023 w sprawie konkursu dla najlepszych absolwentów 

klas programowo najwyższych poszczególnych typów szkół zlokalizowanych  

na terenie gminy Pawłowice  została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi  

zał. nr 9 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium dla szczególnie uzdolnionych 

studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności 

Społecznej 7 głosów za, 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tej 

sprawie? Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/488/2023 w sprawie ustanowienia stypendium dla szczególnie 

uzdolnionych studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania została 

podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów pobierających 

naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, Komisji 

Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tej sprawie? 

Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/489/2023 w sprawie warunków udzielania stypendium dla 

uczniów pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy 

Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11 do 

protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej w Warszowicach. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

8 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś z radnych chce zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/490/2023 w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

w Warszowicach  została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 12  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
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Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, Komisji 

Działalności Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie? Proszę Panią 

Helenę. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Ja tutaj chciałam zabrać głos, głównie o tym zagospodarowaniu przestrzennym, bo robimy 

to głównie dla kopalni i chciałam tutaj z tego miejsca prosić, aby kopalnia też miała względy 

dla mieszkańców, bo chodzi tutaj głównie o sołectwo Pniówek, Krzyżowice. Chodzi tutaj  

o powiększenie hałd, aby kopalnia miała przedłużoną koncesję i żeby mogła spokojnie 

sypać kamień i mogła dalej eksploatować. Chodzi mi tu głównie o najbardziej narażone 

ulice. Są to ulica Krucza do ronda oraz ulica też Krucza do ronda do ulicy Wodzisławskiej. 

Miałabym taką gorącą prośbę, jeżeli kamień będzie przewożony, żeby jednak pomyśleć nad 

tym, żeby po prostu omijać wieś Pniówek, żeby prowadzić ten transport w stronę ulicy 

Wodzisławskiej i z Wodzisławskiej na ul. Orlą i żeby te drogi w miarę też były czyszczone 

przez zamiatarkę, żebyśmy żyli bez kurzu, bo każdy dba o ekologię. Mieszkańcy mają 

wymienione piece i chcieliby zdrowiej żyć, żeby nie było kurzu na elewacjach, na płotach. 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, wobec tego proszę 

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/491/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 13  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectw Krzyżowice i Pniówek w gminie 

Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 8 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za. Czy w tej sprawie 

chciałby zabrać ktoś głos z radnych? Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie 

uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/492/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectw 

Krzyżowice i Pniówek w gminie Pawłowice została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa Pawłowice w gminie 

Pawłowice obejmującego obszar przy ulicy Spacerowej. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, Komisji Działalności 

Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, 

wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/493/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa 
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Pawłowice w gminie Pawłowice obejmującego obszar przy ul Spacerowej została 

podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa Pawłowice w gminie 

Pawłowice obejmującego fragment obszaru pomiędzy ulicą Spacerową a ulicą Wyzwolenia. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

8 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś z radnych chce zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/494/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa 

Pawłowice w gminie Pawłowice obejmującego fragment obszaru pomiędzy  

ul. Spacerową a ul. Wyzwolenia została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 16 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 21 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice nr XLIII/430/2022  

z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, 1 głos przeciw, 1 głos 

wstrzymujący, Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za, 2 głosy wstrzymujące. Czy ktoś 

z radnych chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały na 

tabletach.  

Uchwała nr XLIX/495/2023 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice 

nr XLIII/430/2022 z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie wyrażenia zgody  

na zamianę nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach 

została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (2) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon 

Ad. 22 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

8 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś chciałby zabrać głos  

w tej sprawie? Nie widzę. Proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr XLIX/496/2023 w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania 

kandydatów na ławników została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi  

zał. nr 18 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 23 

Informacje Wójta i przewodniczącej Rady. Proszę Pana Wójta. 
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WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Dziękuję bardzo, chyba że Pan Komendant chciał głos zabrać? Tak? To proszę bardzo. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Prosimy Pana Komendanta. 

KOMENDANT KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN DZIDA 

Dzień dobry Państwu. Chciałbym przedstawić krótko tylko analizę wydarzeń z terenu Gminy 

Pawłowice za okres od 28 marca do 19 czerwca 2023 roku. Jeżeli chodzi o przestępstwa  

w tak zwanych siedmiu kategoriach odnotowaliśmy 10 tego typu zdarzeń i było to: jedno 

włamanie do sklepu, 1 usiłowanie włamania, 2 kradzieże sklepowe, 1 kradzież pojazdu,  

2 razy miało miejsca uszkodzenia ciała, miała miejsce 1 bójka i 1 uszkodzenie mienia. 

Dokładnie 1 kwietnia w Pniówku, przy ulicy Kruczej miało miejsce uszkodzenie ciała.  

W okresie między 5 a 6 kwietnia, tak samo w Pniówku przy ulicy Kruczej miała miejsce 

kradzież mebli ogrodowych i przęsła ogrodzeniowego. Tam mienie zostało odzyskane,  

a sprawca zatrzymany. 5 kwietnia w Pawłowicach przy ulicy Wodzisławskiej w sklepie Bingo 

miała miejsce kradzież sklepowa mienia o wartości 600 zł. Tu również został zatrzymany 

sprawca na gorącym uczynku. 10 kwietnia Pawłowice przy ulicy Zjednoczenia miało miejsce 

usiłowanie włamania do myjni samochodowych. Tam również został zatrzymany sprawca 

tego przestępstwa. 10 kwietnia w Golasowicach przy ulicy Kraszewskiego doszło  

do uszkodzenia ciała osoby. 13 kwietnia Pawłowicach przy ulicy Kruczej miała miejsce 

kradzież samochodu marki Citroen. Samochód został odzyskany. Między 16 a 17 kwietnia 

w Pawłowicach przy ulicy Leśnej miało miejsce włamanie do salonu meblowego PIK. 

Natomiast 4 maja w Pawłowicach przy ulicy Prostej w sklepie Biedronka miała miejsce 

kradzież alkoholu za kwotę 640 zł. Sprawca tego przestępstwa został zatrzymany  

na gorącym uczynku. Ostatnie zdarzenie 15 czerwca w Pawłowicach przy ulicy Pszczyńskiej 

miało miejsce włamanie do budynku jednorodzinnego. Tam dokonano kradzieży pieniędzy 

i biżuterii. Jeżeli chodzi o wykroczenie jakie miały miejsce w tym okresie czasu, dotyczące 

siedmiu kategorii miało miejsce 43 takie sytuacje a mianowicie 25 kradzieży paliwa,  

14 kradzieży sklepowych, 1 uszkodzenie mienia i 1 kradzież tablicy rejestracyjnej. Jeżeli 

chodzi o zdarzenia drogowe miało miejsce ich 50, z czego 47 stanowiły kolizje i 3 zdarzenia 

to były wypadki drogowe. 4 kwietnia w Krzyżowicach przy ulicy Ligonia w zdarzeniu 

uczestniczył 1 samochód dostawczy, 1 osoba została poszkodowana. 28 maja w Pniówku 

przy ulicy Pszczyńskiej w zdarzeniu brały udział 2 pojazdy osobowe. Tam 3 osoby zostały 

poszkodowane i 16 czerwca w Pawłowicach przy ulicy Przemysłowej zderzenie 3 pojazdów 

osobowych, 1 osoba poszkodowana. Jeżeli chodzi o mandaty karne, pouczenia jakie 

policjanci zastosowali wobec osób to było 138 mandatów, 377 pouczeń i 44 wnioski  

o ukaranie do Sądu za popełnione wykroczenia. Łącznie policjanci interweniowali  

w 459 sytuacjach, zatrzymali 13 osób poszukiwanych, 8 osób za przestępstwa kryminalne 

i 3 nietrzeźwych kierujących. Realizujemy również służby ponadnormatywne. Miały miejsce 

13 tego typu służb. Były to służby w patrolach dwuosobowych. 10-godzinne służby,  

4 patrole WRD KPP Pszczyna i 9 służb patrole Komisariatu Policji w Pawłowicach. Policjanci 

w tym czasie wylegitymowali łącznie 130 osób, zatrzymali 1 osobę, przeprowadzili 18 

interwencji, dokonali 48 kontroli pojazdów. W wyniku działań ujawnili wykroczenia za które 

nałożyli 29 mandatów porządkowych, 30 mandatów drogowych i zastosowali 23 pouczenia. 

Dodatkowo w czasie służb ponadnormatywnych zabezpieczali spotkania piłkarskie GKS 

Pniówek a także obchody Dni Pawłowic. To wszystko, dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Panu Komendantowi.  

Ad. 24 

Przechodzimy do punktu 24, wolne głosy i wnioski. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Proszę 

Pana Szawła. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ja mam Panie Wójcie pytanie do Pana Dyrektora Heroka. Na ulicy Pszczyńskiej między 

innymi w Warszowicach wymieniany jest rurociąg wody pitnej. Bardzo fajnie, to gwarantuje 

jakość wody i awaryjność, ten rurociąg już jest stary, ale mam pytanie dlaczego hydranty 

są budowane na posesjach mieszkańców? Nie wszystkie, ale niektóre są budowane na 

posesjach mieszkańców i to w granicach 2-3 m weszliście w posesję mieszkańców? Czy to 
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jest jakiś przepis? Ja się na tym nie znam. Czy to jest dlatego że projektant sobie 

zaprojektował, bo mu było tak wygodnie? Hydrant powinien być ogólnodostępny i te 2-3 

metry za płotem jakby go zabudowali nic by się nie stało. Te hydranty nie przeszkadzają, 

bo one są bardzo ładne z nierdzewki, bardzo ładnie to wygląda. Tylko co będzie jeżeli nie 

będzie właściciela posesji, a będzie ten hydrant potrzebny. Tak się może zdarzyć a posesji 

pilnuje pies na przykład rasy bokser i co zrobicie? Najpierw trzeba będzie uspać psa, później 

wyłamać przęsło i wtedy dopiero podłączyć hydrant, bo nie można przekopać. A poza tym 

hydranty powinny być kontrolowane co jakiś czas. Nie wiem czy co roku, niektórzy  

na przykład mieszkają za granicą i nie ma ich cały rok.  

DYREKTOR WODOCIĄGÓW PAWŁOWICE TOMASZ HEROK 

Jeżeli chodzi o dojście do hydrantów mamy swoje sposoby. Hydranty są lokalizowane  

co 150m także w przypadku braku wejścia na jedną z posesji możemy korzystać z innych 

hydrantów w okolicy. Są też wyznaczone hydranty przeciwpożarowe, także nie wszystkie 

hydranty akurat przy ulicy Pszczyńskiej są hydrantami przeciwpożarowymi. Mamy tutaj 

porozumienie ze strażami i z Panem Wójtem, takie spotkanie było organizowane. Jest 

wyznaczonych niespełna 1000 hydrantów, z czego chyba 150 hydrantów są hydrantami 

przeciwpożarowymi. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

I to strażacy wiedzą, że to są przeciwpożarowe tak?  

DYREKTOR WODOCIĄGÓW PAWŁOWICE TOMASZ HEROK 

Straż dostała informacje, które hydranty są przeciwpożarowe i straż także była tutaj  

na spotkaniu zobligowana do tego, żeby brać czynny udział przy kontrolach hydrantów 

przeciwpożarowych. My robimy kontrole hydrantów raz na rok. Kontrolujemy wszystkie,  

a hydranty przeciwpożarowe są przez pracownika sprawdzone raz w miesiącu i są czynne, 

gotowe do działania. Bo tak jak tu kiedyś na komisjach powiedziałem mamy sieci 

wodociągowe, które nie wszystkie są sieciami przeciwpożarowymi, bo nie spełniają tych 

wymogów, także mamy tylko część sieci dostosowanych, czyli sieci gdzie minimalna 

średnica rurociągu jeżeli chodzi o rurociąg tworzywowy to jest 25 mm a stalowy 100. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ja tych technicznych spraw nie potrzebuję, tylko ciężko było to przekopać i zostawić tą za 

posesją, za płotem a nie 2 czy 3 metry w posesji mieszkańca a kontrolę, że wy macie przez 

osoby jakie, musicie wejść i te 3 m przejść przez płot, bo inaczej się nie da tego 

skontrolować. A z tego co ja tu słyszałem to w Warszowicach wody nie było w hydrancie, 

tutaj w Jarząbkowicach, czy Pielgrzymowice też podobno były problemy z tym. I dobrze, 

że te auto Panie Wójcie Warszowice będą mieć ciężkie z tym dużym zbiornikiem wody  

i stare też będzie zagospodarowane tak jak Pan mówił. To nie jest rozwiązanie Panie 

Dyrektorze, to powinno być wszystko uważam na zewnątrz. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Ja może Panie Dyrektorze tak bo tu jest może nie atak, ale propozycja, aby poza 

prywatnymi posesjami. My mamy uzgodnione, wydzierżawione te tereny jeżeli  

są prywatne, natomiast za płotem tereny są własnością Powiatowego Zarządu Dróg, więc  

nie mamy tam swoich nieruchomości, stąd też robione jest to bardzo często na prywatnych 

posesjach. Do punktu gdzie Pan mówi wody brakowało, to akurat był rurociąg u Pana przy 

ul. Cieszyńskiej. Tam nie ma hydrantu, nie ma rurociągu, który pozwoliłby dostarczać wodę 

dla potrzeb strażakom. Strażacy otrzymali mapy gdzie są takie hydranty do napełniania 

wody. Wszyscy zostali zaznajomieni a pierwsza rzecz, to jest, że do pożaru mają przyjechać 

z napełnionymi zbiornikami, a nie z pustymi i żeby później z hydrantów  

tak jak w Jarząbkowicach, wszyscy podłączyli się do hydrantów, to ten co się faktycznie do 

hydrantów wpiął i miał gasić nie było już ciśnienia bo wszystkie wozy, a było ich 12 chciały 

się napełniać z hydrantów. Kupujemy duży wóz, prawdopodobnie uda się ten mariaż 

finansowy zakończyć pozytywnie. Jest deklaracja Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska o dopłatę. Jest tutaj wstępnie z Funduszu Sprawiedliwości, więc będzie 

zakupiony i tu się okazało, że to co ostatnio mówiłem radnym, że nie będziemy sprzedawali 

tego wozu bojowego z Warszowic z beczką dużą, bo do pożaru jest ważny jak wóz bojowy 

przyjeżdża z wodą, a nie, że szuka tej wody. A jeżeli ją szuka to powinien nabierać ze 

zbiorników retencyjnych, ze stawu, z rzek, co niestety się nie działo. Wszyscy chcieli z tych 
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hydratów, ciśnienie spadło, cała woda z golasowickich zbiorników i ze studni została w tym 

momencie wyczerpana. Takie spotkanie musimy jeszcze raz ze strażakami zrobić  

i przypomnieć im zasady, jak się do pożaru przyjeżdża. Przyjeżdża się do pożaru z wodą. 

Także tu Panie Sołtysie przebudowujemy, dostaliśmy 6 i pół miliona dotacji i swoje środki 

też angażujemy na przebudowę sieci, przebudowę tych hydrantów. Jest to w trakcie, 

natomiast przełożenie tego wymagałoby znowu pozwolenia na budowę do powiatu, 

uzyskanie dyspozycji terenu, bo ulica Pszczyńska jest własnością powiatu. Dziękuję bardzo.  

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Panie Wójcie to nie jest wytłumaczenie. Do mnie to nie dochodzi. Pozwolenie to na zmianę 

tego rurociągu załatwiali dużo wcześniej i przekopać hydrant, zamiast dać 3 m w posesji, 

dać go pół metra za płot, żeby wszyscy mieli dostęp, to można było załatwić. Ja tego po 

prostu nie rozumiem. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Ad. 25 

Wobec tego przechodziły do punktu 25 zakończenie obrad. Dziękuję wszystkim. Do 

widzenia. 
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